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Regulatory Challenges  
of Ship-Source Pollution

Where EU Legislation Meets International Law

Die EU setzt sich für strengere Vorschriften zur Verhütung von 
Umweltverschmutzungen durch Seeschiffe ein und erachtet inter-
nationale Bemühungen oft als unzureichend. Wenn sie in der 
Konsequenz eigene regionale Vorschriften erlässt und dabei von 
international vereinbarten Standards abweicht, fordert sie die 
Grenzen des Völkerrechts heraus. Drei Fallstudien, die akademische 
Analyse und praktische Perspektive vereinen, zeigen auf, wie das 

EU-Recht zur Verhütung von Umweltverschmutzungen durch 
Seeschiffe mit dem Völkerrecht kollidieren kann. Indem sie es ver-
meidet, dessen Vereinbarkeit und mögliche Konflikte mit dem 
Völkerrecht angemessen zu adressieren, gefährdet die EU ihre 
Glaubwürdigkeit als globale Akteurin und die Legitimität ihrer 
Gesetzgebung.
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The EU has been an advocate for stricter regulations on ship-source 
pollution, adopting its own legislation, where international efforts 
have been deemed insufficient. This book explores the implications 
of the single largest regional organisation regulating a field as 
inherently global as international shipping, while diverging from 
internationally agreed standards. Three case studies that blend 

academic analysis and practical insights show that EU legislation 
on ship-source pollution challenges the boundaries of inter- 
national law. Avoiding to address their compatibility and possible 
conflicts with international law adequately reflects on the EU’s 
credibility as a global player and the legitimacy of its rule-making.
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